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Nr.  3273 din 30.06.2022 

P R O C E S –V E R B A L 

încheiat azi 30 iunie  2022 
 

Cu ocazia şedinţei ordinare a Consiliului Local Batoş, convocată de primarul 

comunei Batoş, domnul Dumitru Cotoi.  
Primarul comunei Batos, Cotoi Dumitru, prin Dispozitia nr. 100/24.06.2022 a convocat 

Consiliul Local al comunei Batos, judetul Mures in sedinta ordinara pentru data de 
30.06.2022, ora 13.00. 
 PREZENŢI: ABOS FERENCZ, ANDONE TEODOR, BANCIU ELENA, BITA VALERIU-

AUREL, FULOP DOMOKOS, GLIGA IOAN, MARCUS IOAN, MARIAN TEODOR – RAUL, 
ONOFREI DANIELA,  TODEA MARIA, TAMASAN EMIL-CORNEL, URBAN WALTER-

MICHAEL. 
ABSENTI: CIMPEAN VASILE-AUGUSTIN. 
PARTICIPĂ: domnul primar Cotoi Dumitru, doamna secretar general Macarie Marcela, 

doamna inspector Lepadat Loredana.  
Doamna secretar general al u.a.t. Batos - sunt prezenti 12 consilieri, astfel 

potrivit OUG nr. 57/2019 constatam faptul ca sedinta este legal constituita. Toate 

punctele inscrise pe ordinea de zi sunt insotite de documentele prevazute de Codul 
administrativ.  

In conformitate cu prevederile art.138 alin.15 din OUG nr. 57/2019 supun spre 
aprobare procesul-verbal al sedintei ordinare din data de 31.05.2022 daca sunt 
completari, modificari, adaugiri? 

Domnul consilier Marcus Ioan – am discutat si cu doamna secretara, inteleg ca e 
foarte greu sa transcri motamo, am crezut ca poate exista un program care sa preia 
discutiile si sa le transcrie direct, automat, sa nu stea doamna sa scrie fiecare cuvant 

sau discutie in parte si codul nu ne oblige sa transcriem procesul-verbal motamo, codul 
spune ca se consemneaza ce se discuta , ideile principale, are si domnul Abos 

obiectiunile lui, atunci am propune sa se achizitioneze un aparat care sa inregistreze 
tot ce se consemneaza, ce discutam iar in procesul – verbal sa se transcrie mai pe 
scurt, mai succint. Ar degreva-o si pe doamna secretara si in plus eu m-am sesizat prin 

faptul ca eu nu prea inteleg ce am zis data trecuta, adica eu nu ma inteleg pe mine dar 
daca vine cineva sa citeasca, e greu sa transcrii fiecare cuvant, o virgula poate schimba 

un sens al ideii. Cred ca ar trebui cuprins la buget achizitionarea unui reportofon 
performant care sa retina tot ce discutam. Daca sunt discutii se poate relua, la sedinta 
urmatoare punem inregistrarea sa vedem daca corespunde cu ce s-a consemnat in 

procesul-verbal.  
Domnul consilier Abos Ferencz – cam tot atata am vrut sa spun si eu.  
Doamna presedinte de sedinta Todea Maria – supunem la vot, cine este pentru, 

impotriva, abtineri?  
Doamna consilier Onofrei Daniela – dar ce supunem la vot? 

Doamna consilier Todea Maria – procesul-verbal. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – dar propunerea nu ar trebui supusa la vot? 
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Doamna secretar general – dar propunerea nu o poti supune la vot pentru ca este 
procesul-verbal, avem proiect pentru rcetificare de buget pe ordinea de zi. 

Se supune la vot procesul-verbal si se voteaza in unanimitate cu  10 voturi 

pentru, 2 abtineri (Marcus, Abos) si 1 absent (Cimpean). 
Se supune la vot ordinea de zi,  cine este: Pentru? Impotrivă? Abțineri?  

 

O R D I N E     D E    Z I 
 

1. Proiect de hotarare privind aprobarea Planului Urbanistic General 
“Extindere intravilan comuna Batos” . 

2. Proiect de hotarare privind aprobarea Strategiei de tarifare conform 

rezultatelor Analizei Cost-Beneficiu pentru “Proiectul regional de 
dezvoltare a infrastructurii de apă potabilă si apă uzată din judetul 

Mures, în perioada 2014-2020, “ Zona LUDUȘ-MIHEȘU DE CÂMPIE. UAT 

Luduș, UAT Sânger, UAT Tăureni, UAT Zau de Câmpie, UAT Grebenișu de 

Câmpie, UAT Șăulia, UAT Miheșu de Câmpie” . 
3. Proiect de hotarare privind aprobarea Strategiei de tarifare conform 

rezultatelor Analizei Cost-Beneficiu pentru “Proiectul regional de 

dezvoltare a infrastructurii de apă potabilă si apă uzată din judetul 

Mures, în perioada 2014-2020, Zona VALEA NIRAJULUI. UAT Crăciunești, 
UAT Acățari, UAT Bereni, UAT Măgherani ”. 

4. Proiect de hotarare privind aprobarea incheierii unui act aditional la 

contractul de comodat incheiat cu CMI Dr. Pop Francisc. 
5. Proiect de hotarare privind utilizarea fondului de rezerva bugetara 

constituit pentru anul bugetar 2022. 

6. Proiect de hotarare privind rectificarea Bugetului Local al comunei Batos 
pe anul 2022. 

7 . Cereri. 

8. Diverse. 
si se voteaza in unanimitate cu 12 voturi pentru, 1 absent (Cimpean). 

 
Punctul 1.  

1. Proiect de hotarare privind aprobarea Planului Urbanistic General 

“Extindere intravilan comuna Batos”. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – cu fiecare pe sate ne-am intalnit mai de ceva vreme si 

am discutat despre zonele in care au fost solicitate sa faca parte din extinderea 
intravilanului  localitatii. Astazi asta este propus in plansele si documentele pe care le-
ati primit, daca aveti alte intrebari. Urmeaza sa trimitem hotararea catre firma care 

executa aceasta lucrare si sa faca demersuri mai departe pentru a se valida acest PUG 
in forma propusa.  
Domnul consilier Marcus Ioan – eu as intreba aici, la Batos, in capatul satului, in 

partea din sus, vad ca e propus pentru intravilan coltul ala, unde era groapa de gunoi, 
cine a dorit sa il facem intravilan?  

Domnul primar Cotoi Dumitru – chiar Neagos si familia lui a solicitat si s-a considerat 
ca nu poate sa se faca insular numai strict pe ce are el si trebuie sa se faca si zona asta  
ca sa faca legatura cu restul satului.  

Domnul consilier Abos Ferencz – dar proprietar Neagos e numai pe portiunea lui. 
Domnul consilier Macus Ioan – eu ma miram, de ce sa il faci intravilan ca nu ai ce face 

cu el.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – fiind la distanta mica de restul corpului, terenului, 
arhitectul asa a spus ca trebuie cuprins.  



Domnul consilier Marcus Ioan – dar acolo cine e proprietar? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – comuna Batos.  
Domnul consilier Andone Teodor – si pe cel unde e cladirea lui Neagos? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – cladirile sunt ale lui Neagos si terenul urmeaza sa  
vedem proceduri prin care i se poate atribui. Cat a trait Neagos el avea acolo inchiriata 
pasune. 

Domnul consilier Abos Ferencz – dar el avea acolo cumparate cladiri nu si teren, luate 
ca si material de constructie. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – insular este la distanta mai mare.  
Domnul consilier Abos Ferencz – la lacuri. Care e rolul la alea sa fie intravilan, 
economic si asa mai departe? 

Domnul consilier Andone Teodor – daca oamenii au cerut. 
Domnul consilier Abos Ferencz – pai si eu cer luna de pe cer. 
Doamna consilier Banciu Elena – diferenta dintre un intravilan si extravilan, pe 

intravilan faci constructii cu acordul consiliului local. 
Domnul consilier Abos Ferencz – e voie acuma si fara autorizatie pe extravilan, este 

lege, grajduri ai asa mai departe.  
Doamna consilier Banciu Elena – taxele sunt mai mari. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – deocamdata strict zona respectiva nu ne afecteaza 

pentru ca este al comunei Batos. 
Domnul consilier Abos Ferencz – nu despre aia vorbim, la lacuri sus e vorba.  

Domnul primar Cotoi Dumitru –mei au cerut. 
Domnul consilier Abos Ferencz – normal dar la anul o sa ceara curent si apa si gaz si 
nu stiu cum, acuma nu le trebuie nimic. 

Doamna consilier Banciu Elena – pai nu asta e evolutia? 
Domnul consilier Abos Ferencz – economic ce ne aduce comunei? 
Domnul consilier Bita Valeriu-Aurel – deocamdata taxa mai mare.  

Domnul consilier Gliga Ioan – daca vrea sa faca o pensiune sa dezvolte zona? Il 
impiedicam si pe ala. Poti sa stii ce ii trece prin cap la om. 

Domnul consilier Abos Ferencz – si cu punerea in posesie tot asa a fost. 
Doamna consilier Banciu Elena – hai sa ne intoarcem in urma cu 30 de ani.  
Doamna presedinta de sedinta Todea Maria – suntem intr-o sedinta, sa ne limitam la 

subiect. 
Domnul consilier Gliga Ioan – nu-i nimica puteti vota impotriva. 

Domnul consilier Abos Ferencz –noi votam cum vrea fiecare, fiecare dupa constiinta lui. 
Domnul consilier Marian Teodor-Raul – la Dedrad e chiar de unde incepe livada de la 
intrare in localitate, dinspre Reghin? Si toata portiunea de acolo din spatele meu si 

pana in cimitirul pocaitilor? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – da, dar in adancime o distanta anume. 
Domnul consilier Abos Ferencz – nu, ca e numai pe dreapta cum vi. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – pe dreapta s-a cuprins acuma dar nu pana la cimitir.  
Domnul consilier Marcus Ioan – cand se vor trece la impozitare pe intravilan? ar trebui 

oamenii anuntati sa nu patim ca la Batos. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – numai dupa ce este aprobat PUG-ul. Proprietarii au 
solicitat, i-am contactat, chiar numai cu acceptul proprietarilor am facut propunerea de 

extindere.  
Domnul consilier Abos Ferencz – Goreni? 
Domnul consilier Andone Teodor – noi le stim. 

Domnl consilier Abos Ferencz – la Uila , aiic la asfalt, proprietar pe stanga stim, pe 
dreapta?  

Domnul primar Cotoi Dumitru – la asfalt unde? 



Domnul consilier Abos Ferencz – la iesire din sat spre Batos. 
Doamna consilier Banciu Elena – la intrare in sat? 
Domnul consilier Abos Ferencz – da, cum intram pe stanga, a cui e terenul ca nimeni 

nu stie.  
Doamna consilier Banciu Elena – cum nu stie nimeni, sunt titluri de proprietate.  
Domnul consilier Abos Ferencz – de la ultima casa in jos. In jos mergem doamna ca apa 

curge in jos, spre Batos. 
Doamna consilier Banciu Elena – te rog nu fi obraznic. 

Domnul consilier Abos Ferencz – cine are titlu acolo, eu nu stiu? 
Doamna consilier Banciu Elena – te poti informa, exista harta cu punerea in posesie. 
Domnul consilier Abos Ferencz – acuma am stat de la 9 pana la 12 pe harta.  

Domnul primar Cotoi Dumitru –m dar acolo nu s-a propus extinderea. 
Domnul consilier Abos Ferencz – cum nu, e pana dincolo de bariera. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – acolo era demult,la Uila o singura modificare e, limba 

asta mica inspre padure. 
Domnul consilier Marcus Ioan – este si intrerupt partea veche si cu o linie continua e 

cu ce se propune. Aici este un colt. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – unde zice Abos nu, in partea de jos. 
Domnul consilier Marcus Ioan – ba da.  

Domnul consilier Andone Teodor – domnule Abos ce nu intelegi acolo? 
Domnul consilier Abos Ferencz – a cui este terenul acolo? 

Domnul consilier Andone Teodor – a oamenilor care au cerut. 
Doamna Banciu Elena – exista harta. 
Domnul consilier Abos Ferencz – nu exista ca i s-a masurat la 50 m la Magherusan in 

sus. Nu e Abos ca e Magherusan Teodor pe titlul ala ce spuneti, nicicum Abos.  
Doamna consilier Banciu Elena – Abos mosteneste de la Magheruseni. 
Domnul consilier Abos Ferencz –dar Magherusan nu a avut masurat de la drum. 

Doamna consilier Banciu Elena – dar de unde sti tu de unde le-a masurat, exista titlu 
de proprietate, cu harti, cu tot ce trebuie.  

Domnul consilier Abos Ferencz – dar Magherusanii nu l-au folosit niciodata, intrebati-l 
pe domnul Tamasan.  
Doamna consilier Banciu Elena – dar cine il foloseste astazi, tu nu stii? 

Domnul consilier Abos Ferencz – nimeni. Ala a fost lasat de rezerva. 
Doamna consilier Banciu Elena – a fost o poveste atunci, cand era ... 

Domnul consilier Abos Ferencz – povestea a fost dupa aia, cand a fost cu cumetriile cu 
Octavian. 
Doamna consilier Banciu Elena – ce documentat esti, vad ca le sti pe toate, nu stiu de 

ce mai intrebi. 
Doamna presedinte de sedinta Todea Maria  – avand in vedere ca nu mai sunt 

discutii sau propuneri supun la vot propunerea executivului si se voteaza cu 12 voturi 

pentru, 1  absent (Cimpean).  
Se adopta hotararea nr. 30 din 30.06.2022 privind aprobarea Planului 

Urbanistic General “Extindere intravilan comuna Batos”. 
 
Punctul 2. 

2.Proiect de hotarare privind aprobarea Strategiei de tarifare conform 
rezultatelor Analizei Cost-Beneficiu pentru “Proiectul regional de dezvoltare 
a infrastructurii de apă potabilă si apă uzată din judetul Mures, în perioada 

2014-2020, “ Zona LUDUȘ-MIHEȘU DE CÂMPIE. UAT Luduș, UAT Sânger, 

UAT Tăureni, UAT Zau de Câmpie, UAT Grebenișu de Câmpie, UAT Șăulia, 

UAT Miheșu de Câmpie” . 



Domnul primar Cotoi Dumitru- chiar inainte de a intra la sedinta am sunat la 
Aquainvest sa ma clarifice mai bine ce inseamna, pana la urma sunt doua puncte pe 
ordinea de zi cu aceeasi tema, unul pe campie, zona Ludus si unul pe zona Niraj. Din 

cate am inteles de la domnul Dancu este nevoie ca in Strategia de Dezvoltare a 
Aquainvest sa fie cuprinsa si strategia de tarifare. Pentru asta trebuie sa luati hotare. 
Doamna consilier Onofrei Daniel – dar Batosul nu era prezent acolo nicaieri. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – nu, dar noi suntem membrii . 
Domnul consilier Marcus Ioan – sunt alea dezafiliate? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – nu. 
Domnul consilier Marcus Ioan – sunt niste lucruri care ne depasesc, pe mine ma 
depaseste. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – dar si noi suntem membrii. 
Domnul consilier Marcus Ioan - dar noi aprobam pentru u.a.t. Grebenis, Ludus. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – aia inca nu au retea de apa. 

Doamna presedinte de sedinta Todea Maria  – avand in vedere ca nu mai sunt 
discutii sau propuneri supun la vot propunerea executivului si se voteaza cu 12 voturi 

pentru, 1  absent(Cimpean).  
2.Se adopta hotararea nr.31 din 30.06.2022 privind aprobarea Strategiei de 

tarifare conform rezultatelor Analizei Cost-Beneficiu pentru “Proiectul regional de 

dezvoltare a infrastructurii de apă potabilă si apă uzată din judetul Mures, în 

perioada 2014-2020, “ Zona LUDUȘ-MIHEȘU DE CÂMPIE. UAT Luduș, UAT Sânger, 

UAT Tăureni, UAT Zau de Câmpie, UAT Grebenișu de Câmpie, UAT Șăulia, UAT 

Miheșu de Câmpie” . 

 
Punctul 3. 

3.Proiect de hotarare privind aprobarea Strategiei de tarifare conform 

rezultatelor Analizei Cost-Beneficiu pentru “Proiectul regional de dezvoltare 
a infrastructurii de apă potabilă si apă uzată din judetul Mures, în perioada 

2014-2020, Zona VALEA NIRAJULUI. UAT Crăciunești, UAT Acățari, UAT 

Bereni, UAT Măgherani ”. 
 
Doamna presedinte de sedinta Todea Maria  – avand in vedere ca nu mai sunt 

discutii sau propuneri supun la vot propunerea executivului si se voteaza cu 12 voturi 
pentru, 1  absent ( Cimpean ).  

3.Se adopta hotararea nr.32 din 30.06.2022 privind aprobarea Strategiei de 

tarifare conform rezultatelor Analizei Cost-Beneficiu pentru “Proiectul regional de 
dezvoltare a infrastructurii de apă potabilă si apă uzată din judetul Mures, în 

perioada 2014-2020, Zona VALEA NIRAJULUI. UAT Crăciunești, UAT Acățari, UAT 
Bereni, UAT Măgherani ”. 
 

Punctul 4. 

4.Proiect de hotarare privind aprobarea incheierii unui act aditional la 
contractul de comodat incheiat cu CMI Dr. Pop Francisc. 

Domnul primar Cotoi Dumitru –desi domnul doctor mai avea valabilitate pe contractul 
vechi, CAS ii solicita ca sa ii poata acorda in continuare autorizarea de functionare sa 
aiba pe o perioada mai lunga. M-as bucura si ma rog sa le dea sanatate celor doi medici 

pentru ca daca nu vor mai fi ei riscam ca si in alte comunitati sa ramanem fara medic 
de familie, desi le merge bine. Medicii tineri nu sunt atrasi deloc sa vina in zonele 

rurale, sa practice meseria asta de medic de familie. Va propun sa fiti de acord cu 
prelungirea si multi ani salucreze sa avem medic de familie.  
Domnul consilier Abos Ferencz – pe cat timp o sa se faca? 



Domnul consilier Bita Valeriu –Aurel – pe 5 ani.  
Doamna presedinte de sedinta Todea Maria  – avand in vedere ca nu mai sunt 

discutii sau propuneri supun la vot propunerea executivului si se voteaza cu 12 voturi 

pentru, 1 absent (Cimpean).  
Se adopta hotararea nr.33 din 30.06.2022 privind aprobarea incheierii unui act 

aditional la contractul de comodat incheiat cu CMI Dr. Pop Francisc. 

 
Punctul 5. 

5.Proiect de hotarare privind utilizarea fondului de rezerva bugetara constituit 
pentru anul bugetar 2022. 
Doamna inspector Lepadat Loredana – prezinta raportul de specialitate. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – cei 409.000 e suma care ramane in fondul de 
rezerva? 
Domana inspector Lepadat Loredana – e suma de la data intocmirii raportului. 

361.000 raman.  
Doamna consilier Onofrei Daniela – si pentru ce s-a mai luat din fondul de rezerva? 

Doamna inspector Lepadat Loredana – pentru ceea ce ati votat pe 17 mai. Luna 
trecuta s-a mai luat 95.000 pentru statii de reincarcare. 
Doamna presedinte de sedinta Todea Maria  – avand in vedere ca nu mai sunt 

discutii sau propuneri supun la vot propunerea executivului si se voteaza cu 12 
voturi pentru, 1 absent (Cimpean) .  

Se adopta hotararea nr.34 din 30.06.2022 privind utilizarea fondului de 
rezerva bugetara constituit pentru anul bugetar 2022. 

 

Punctul 6. 
6.Proiect de hotarare privind rectificarea Bugetului Local al comunei Batos pe 
anul 2022. 

Doamna inspector Lepadat Loredana – prezinta raportul de specialitate. 
Domnul consilier Marcus Ioan – ne puteti spune domnul primar, aici vad o 

suplimentare la expertiza cu 6000 lei, cat a fost alocat initial? Chiar am facut expertize 
dar nu am ajuns la asa suma. Noi am mai aprobat odata la o rectificare. Suplimentarea 
este deja peste o valoare de expertiza. E vorba despre dispensarul de la Dedrad, nu?  

Doamna inspector Lepadat Loredana – realizarea serviciilor implica si realizarea 
releveului constructiilor, asa se justifica in referatul de neceesitate.  

Domnul consilier Marcus Ioan – dar totalul cat e, releveul si cu expertiza? 
Doamna inspector Lepadat Loredana – 5000 lei fara TVA.  
Domnul consilier Marcus Ioan – 11.000 lei.  

Doamna inspector Lepadat Loredana – nu, 6000 e suma necesara, eu in buget nu am 
cuprins, identific sursa, 6000 e in total.  
Domnul consilier Marcus Ioan – deci atunci numai cu 1000 de lei se suplimenteaza? 

Doamna inspector Lepadat Loredana- se identifica sursa, nu se suplimenteaza, doar 
expertiza propriu-zisa, ca si miscare in buget nu se suplimenteaza la capitolul si 

articolul respectiv.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – avem o oferta? 
Doamna inspector Lepadat Loredana – eu am pus la materialul de sedinta, nu le aveti?  

Doamna consilier Onofrei Daniela – la fieecare punct exista note de fundamentare, 
referat de neecesitate, am scris si pe grup, daca s-ar putea gasi o modalitate, postate pe 
site sau trimise pe email, sa le putem vedea si noi.  

Doamna inspector Lepadat Loredana – RLV e 5000+TVA si expertiza e 5000 +TVA. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – si pentru necunoscatori RLV-ul ce inseamna?  

Domnul primar Cotoi Dumitru – o schita a suprafetei construite.  



Domnul consilier Marcus Ioan – schita ar trebui sa fie, eu am facut expertiza cu 3500 
lei pentru o lucrare pe fonduri europene. 
Domnul consilier Abos Ferencz – imediat valoarea ei nu acopera expertiza.  

Domnul consilier Marcus Ioan – cu banii aia aproape faceam acoperisul.  
Domnul consilier Abos Ferencz -acoperisul e 400 lei/mp.  
Domnul consilier Marcus Ioan – pentru tencuit m-i s-a zis 90 lei/mp. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – si suma de 33.000 lei pentru capitolul drumuri si 
poduri?  

Doamna inspector Lepadat Loredana – e ramasa o diferenta de plata pentru pentru 
obiectul de investitii ce s-a finalizat in decembrie, asfaltarea, pe PNDL si a ramas o 
diferenta, s-a emis factura si la noi nu a ajuns, trebuie sa cuprindem din nou diferenta. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – pe viitor exista posibilitatea sa atasati la materialele 
de sedinta sau pe site sau email notele de fundamentare  asa cum sunt trecute aici, sa 
le vedem ca probabil se intelege mai bine despre ce e vorba.  

Doamna presedinte de sedinta Todea Maria  – avand in vedere ca nu sunt discutii 
sau propuneri supun la vot propunerea executivului si se voteaza cu 10 voturi pentru, 

1 absent (Cimpean) si 2  abtineri ( Abos si Marcus).  

Se adopta hotararea nr.35 din 30.06.2022 privind rectificarea Bugetului Local 

al comunei Batos pe anul 2022. 

 

Punctul 7. 
7.Cereri. 

Plangere prealabila  inregistrata sub nr. 3216/27.06.2022. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – o sa va spun despre ce este vorba. In localitatea 

Dedrad ca urmare a faptului ca s-a identificat o suprafata de teren, aceasta a fost 
atribuita la doi tineri, dintre ei au si construit casa, in schimb, cineva din vecini,  care 
mai multi ani au folosit suprafata respectiva, nu au fost proprietari, si acum spun ca de 

drept e al lor. Se da citire plangerii. Dupas parerea mea oricum doamnei nu i se poate 
atribui suprafata de teren, nu are nici un temei sa beneficieze de respectivul teren,  
chiar daca parintii dumneaei l-au lucrat, dat de catre CAP la momentul respectiv. Nici 

noi nu am facut de capul nostru, s-a facut cu hotarari si documente. Va trebui sa dam 
raspuns si daca ne actioneaza in instanta sa facem si noi ce avem de facut.  

Doamna secretar general – in 2017 prin hotarare s-a inscris provizoriu in domeniul 
public al comunei terenul. 

Domnul consilier Marcus Ioan – in 2017 exista extras CF pe Krebelder? Ei foloseau 

neintrerupt terenul? Poti uza de uzucapiune. 
Doamna secretar general – este copie fidela.  Nu stiu daca foloseau sau nu. 
Domnul consilier Abos Ferencz – dar dupa 10 ani poti sa devii proprietar.  

Doamna secretar general – fara actiune in instanta si sentinta judecatoreasca nu 
devii proprietar, nici noi pe inscrierile provizorii nu suntem proprietari.  

Domnul consilier Marcus Ioan – au tot dreptul sa mearga in instanta, demonstreaza 
ca si-au achitat toate taxele si daca duc si doi martori, odata trebuie sa dea primaria . 

Domnul primar Cotoi Dumitru – in plangerea spune ca parintii figurau in evidente 

cu suprafata de 5900 mp si erau proprietari pe suprafata de 2000 mp. iar cel la care 
face referire  e de 1900 mp. , inseamna ca si la ora asta au 1000 mp care nu este al lor.  

Domnul consilier Abos Ferencz – nu e o problema dar ei pot sa revendice cum au 
platit taxele. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – nu e adevarat. 

Domnul consilier Abos Ferencz – ba da, are dreptul. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – pai nu a revendicat. 



Doamna consilier Banciu Elena – au fost niste termene. 
Domnul consilier Marcus Ioan – nu discutam despre legea nr. 213. E vorba despre o 

proprietate care a existat pe cineva, nu a fost a statului. Nu poti sa ceri uzucapiunea pe 

teren proprietate a statului dar daca proprietarul era o persoana atunci poate. Daca 
merg in instanta eu zic ca va castiga. 

Doamna consilier Banciu Elena – nu stiu ce instanta le poate da drept de cauza 

atata vreme cat ei nu pot demonstra ca au solicitat. 
Doamna secretar general – pentru uzucapiune nu trebuie sa ai o cerere depusa la 

primarie pe legile fondului funciar. E un drept pe care il poti obtine prin intermediul 
Codului civil. Poate si peste 10 ani. 

Doamna consilier Banciu Elena – au solicitat chestia asta? 

Domnul consilier Marcus Ioan – este imprescriptibila, nu se prescrie. 
Doamna secretar general – nu exista date de identificare in registru agricol despre 

terenul respectiv, cu toate ca in registru declaratia e strict pe 5900 mp, o peeerioada se 

diminueaza suprafata si apoi declara din nou frate de-al doamnei tot 5900 mp.  
Doamna consilier Banciu Elena – e identificat ala 5900 mp.? 

Doamna secretar general -  nu. 
Domnul consilier Marcus Ioan - dar nu trebuie sa fie extras CF. 
Domnul consilier Abos Ferencz – dar in registrul agricol cum poti sa il identifici? 

Doamna consilier Banciu Elena – noi in ce temei legal am solicitat trecerea in 
proprietate. 

Doamna secretar general – in baza Legii 7/1996 si 251/2001. 
Doamna consilier Banciu Elena – si putem fi atacati? Si poate castiga? 
Doamna secretar general – oricine te poate ataca. Depinde de completul de instanta. 

Domnul consilier Marcus Ioan – depinde de probele pe care le depune, trebuie sa fie 
o detinere neintrerupta. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – asta chiar nu e posibil, eram copil si acolo a existat 

o locuinta. 
Domnul consilier Marcus Ioan – ala e un motiv pentru care se poate respinge.  

Doamna consilier Bnaciu Elena – la registrul agricol terenul pe care platesti un 
impozit e identificat, cu nr. topografic. Ai platit pentru 59 ari dar unde e terenul asta? 

Domnul consilier Marcus Ioan – asta poate sa zica primaria ca nu e pentru 

respectivul teren ca e pentru altul, in conditiile in care ar mai avea nu stiu cate alte 
pozitii. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – platesc impozit si crescatorii de animale pentru 
pasune, asta nu inseamna ca le dai acest drept. 

Domnul consilier Marcus Ioan – judecatorul ala va cere dovada, primaria va trebui 

sa spuna a platit sau nu a platit. Daca primaria zice ca nu a platit judecatorul respinge 
dar daca omul a platit si primaria spune ca nu a platit e o problema. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – dar judecatorul poate sa judece, a fost dat in 

folosinta si acum iti trebuie tie? 
Domnul consilier Marcus Ioan – dar este contract de dare in folosinta? Este actul, se 

cere din arhiva. Acum , dupa noul Cod civil e de 5 si 10 ani. Poate se incadreaza pe 
noul Cod civil.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – CAP-ul i la dat in folosinta. Dar doamna poate face 

dovada ca la avut in folosinta? 
Domnul consilier Marcus Ioan – nu are nevoie. 
Doamna secretar general – ca sa intelegeti uzucapiunea e ceva asemanator cu 

notarea posesiei, asta nefiind conditionata de o  perioada de timp, doar sa fiee declarat 
in registru si sa platesti impozit. In rest, pe banda rulanta. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – ce-i de facut? Eu zic sa mergem in instanta. 



Doamna secretar general – si o chemam noi pe doamna? 
Domnul consilier Marcus Ioan – ar trebui cautate acte, daca exista o intrerupere de 

o saptamana aia anuleaza actiunea si termenul incepe sa curga de la urmatoarea.   

Astea sunt lucruri care trebuie verificate. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – acolo era o casa si locuia famillia Pintea, nu poate fi 

de 70 de ani a lor. 

Domnul consilier Marcus Ioan - dar nu ii trebuie 70. 
Domnul consilier Abos Ferencz – legea ii da dreptul si la ultimii 10 ani.  

Doamna secretar general – am facut copii dupa registrele agricole din arhiva, sunt 
documente care s-au comunicat doamnei avocat, din 1948-1951 terenul de la nr. 
administrativ 67 era loc viran iar la 66 locuia Kondert Maria, pentru 1952-1958 nu 

exista declaratie in registrul agricol, 1961-1968 domnul Moldovan Anton avea declarat 
in registru 35 ari teren, in 1990 apare cu 1,10 ha teren, din 1997-1998 are 3,50 ha 
conform titlului de proprietate, ulterior persoanele au decedat, a ramas un frate de-al 

lor, el a lucrut si apoi a dat terenul sa il lucreze altcineva, nu s-a mai declarat in 
registru nimic si in 2007 apare cu 0,70 ha teren.  

Doamna consilier Banciu Elena – dar ala poate sa fie extravilan. Cei care locuiesc 
acum acolo nu si-au platit impozitul in ultimii 3 ani? 

Doamna secretar general – in 2003 are 2 ha. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – la vremea aia era declarativ, fara a identifica cu nr. 
topo. 

Doamna consilier Banciu Elena – da, dar era scris intravilan, extravilan, casa de 
locuit.  

Domnul consilier Abos Ferencz – aici e chichita avocatilor.  

Doamna consilier Banciu Elena – in anii astia, de cand locuieste acolo nu stiu cine, 
astia nu si-au platit impozitul? Atunci s-a platit de doua ori impozit pe acel loc? 

Doamna secretar general – la curti constructii are 6 arii declarate, tot ceea ce 

inseamna intravilan. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – in sedinta urmatoare va trebui sa luam o hotarare, 

pe baza documentelor. 
Domnul consilier Marcus Ioan – chematii la discutii, avocatul, sa discutam, faptul ca 

nu au existat acte primaria de asta a intabulat.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – cu siguranta la plecarea lui Krebelder, din 1923 a 
fost despagubit, sigur ca nu s-a operat in cartea funciara. 

Domnul consilier Marcus Ioan – daca hotararea aia de consiliu local era data cu 
cativa ani si trecea in proprietatea comunei nu mai era nici o discutie. Faptul ca s-a 
trecut in 2017 asta pe ei i-a incurajat.  

Doamna secretar general – si din 2017-2022 nu s-a facut nici un demers, nici o 
solicitare. 

Domnul consilier Marcus Ioan – dar ei stiau? 

Doamna secretar general – normal.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – acolo s-a construit casa. 

Doamna secretar general – doamna are doi frati, dumnealor veneau pe la primarie. 
Doamna consilier Banciu Elena – fiind acolo casa si platea cineva ei nu mai putea 

plati. 

Doamna secretar general – ba da pentru ca ei nu au mai facut o noua declaratie de 
impunere spunand ca e aceeasi suprafata de teren, achitand pentru aceeasi  suprafata 
declarata in urma cu 5-6 ani.  

Doamna consilier Banciu Elena – in registrul agricol numarul de casa se confrunta 
cu intravilanul. 



Doamna secretar general – din verificari la impozite si taxe exista o dublare de 
suprafata la acea pozitie, nu au avut toata suprafata din titlul de proprietate de 3 ha si 
ceva la impozit, in momentul cand s-a identificat titlul si s-a solicitat sa depuna 

declaratia noua au declarat o parte din parcele restul spunand ca sunt vandute si nu 
au mai tinut cont ca la impozite figurau cu o suprafata de 59 arii teren. La suprafata 
totala din titlu au mai adaugat inca cl 59 de arii cu care figurau deja.  

Doamna consilier Banciu Elena – fiecare parcela se identifica cu ceva.  La cererile de 
intrare in CAP era scris intravilan sau extravilan, casa de locuit, nu suprafata totala si 

atat. 
Doamna secretar general – stiti cum se faceau declaratiile, veenea omul si declara pe 

un contract de mana fara sa fie identificat, fara nimica. Am cererea la Legea 18 unde 

nu are nici un metru de teren cerut dar i s-au dat peste 3 ha. Pe fisa de punere in 
posesie la nr. 65 imi spune ca e rezerva primaria Batos.  

Doamna consilier Banciu Elena – daca le pui pe toate cronologic, cap la cap, ce iese? 

Doamna secretar general – eu i-am comunicat avocatei totul, interesul ei e sa isi ia 
onorariul.  

Doamna consilier Banciu Elena – legile vin, se aplica la momentul respectiv, trece 
vremea si apar alte legi. 

Domnul consilier Abos Ferencz – eu pe extras CF am 5700 mp si in teren nu am 

numai 3500. 
 

Punctul 8. 
8.Diverse.  
1. Domnul consilier Abos Ferencz – prima ar fi cu terenurile in folosinta, ce se intampla 

cu persoanele care au teren in folosinta si nu au acte.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – raman fara teren.  
Domnul consilier Abos Ferencz – foarte bine, asa o sa le spun la toti la Uila, sa vina 

maine la primarie.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – te ocupi de teren? 

Domnul consilier Abos Ferencz – da, ma ocup de cetatenii de la Uila.  Si facem loc la 
cineva, la Hartig, deja s-a facut. 
Domnul primar Cotoi Dumitru -  este emis un titlu de proprietate? 

Domnul consilier Abos Ferencz – nu dar la APIA omul e scos de pe teren. Terenurile 
date in folosinta, 50 arii, care nu s-au facut titluri. 

Doamna consilier Banciu Elena – a fost anexa 10 la Legea 18 care prevedea persoanele 
care au in folosinta terenul pentru ca sunt persoane care nu au domiciliul sau 
permanenta in comuna.  

Doamnul consilier Abos Ferencz – dar spuneti-mi dumneavoastra de ce le-ati facut 
titluri la jumatate din ei, asta sa imi explicati. 
Doamna consilier Banciu Elena – foarte multe persoane, acum 30 de ani, cand se aplica 

Legea 18 au solicitat titlu si au dovedit ca au locuinta si activitate permanenta in Uila. 
La cerere, prin intermediul Comisiei judetene l-i s-au atribuit titluri. Si in Batos sunt. 

Nu toti. 
Domnul consilier Abos Ferencz – dar de ce nu toti? 
Doamna consilier Banciu Elena – daca nu au solicitat. La Uila nu au fost 10 persoane 

pe aceasta anexa.  
Domnul consilier Abos Ferencz – dar de la noi terenul e luat, asta e smecheria, ocupat 
de catre Hartig, care e numai in vedere de punere in posesie. 

Domnul consilier Gliga Ioan – dar momentan cine lucreaza? 
Domnul consilier Abos Ferencz – dna doctor, ca la prins pe Ionci ca lucra, din 3 ha a 

ramas unul si doua i le-a luat. 



Domnul primar Cotoi Dumitru – pe terenul respectiv este emis titlu? 
Domnul consilier Abos Ferencz – aceeasi lege, unii au unii nu. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – si celor care l-i s-a dat in folosinta, specialisti,  a fost 

pe durata exercitarii profesiei.  
Domnul consilier Abos Ferencz – din 10 persoane 5 au. 
Doamna consilier Banciu Elena – pentru ca au solicita si au dovedit ca au domiciliu in 

localitate. Ce s-a intamplat acum 30 de ani se poate verifica.  
Domnul consilier Abos Ferencz – legal, nu basme, cu articol. 

Doamna consilier Banciu Elena – nu vorbesc basme, am lucrat atunci.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – persoanele au platit si au declarat terenul? 
Domnul consilier Abos Ferencz – da, asta e problema, il scot si vine altcineva in vederea 

punerii in posesie, acum am vorbit, am stat cu omul ala de la ora 9 in birou. La APIA e 
declarat deja, oamenii sunt scosi de acolo.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – nu pot sa va dau acum un raspuns, ideea este ca la 

primit in folosinta.  
Domnul consilier Abos Ferencz – problema e ca jumatate din ei au titlu si jumatate nu.  

Domnul consilier Tamasan Emil – problema e ca el si-a incheiat activitatea, o parte au 
primit ceilalti nu.  
Doamna consilier Banciu Elena – la cerere, de ce nu ai cerut atuncia? 

Domnul consilier Tamasan Emil – fiindca am considerat ca m-i s-a dat pe durata 
exercitarii functiei dupa care eu am incetat cu functia, nu sunt in drept nici sa il 

folosesc nu sa il i-au in proprietate.  
Doamna consilier Banciu Elena – practic s-a materializat, atunci, in teren, unde e locul 
tau? 

Domnul consilier Abos Ferencz – si vecinul domnului Tamasan, domnul Subo, e cu 
titlu, tot in folosinta.  
Doamna consilier Banciu Elena – la cerere, daca nu a depus cerere nu putea merge la 

comisia judeteana.  
Domnul consilier Tamasan Emil – s-au dat 50 arii la specialisti sau functionari publici 

ai satului, in momentul cand si-au incheiat misiunea o parte l-i s-a improprietarit, l-i s-
a emis titlu de proprietate si la altii nu.  
Domnul consilier Abos Ferencz – cum putem afla de taxa pe sintetic? Am inteles ca nu 

se prea incaseaza. 
Domnul primar Cotoi Dumitru  - nu este taxa la sintetic. 

Domnul consilier Abos Ferencz – este hotarare domnu primar, seara este, eu am inteles 
ca la primarie nu s-a incasat nici o taxa. Seara se i-au banii si nu se deconteaza. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – spune pana la capat, ciine ia banii? 

Domnul consilier Abos Ferencz – Iacobut, nu stiu, prima mana, nu stiu a doua. Scoala 
de la Uila, acoperisul, de la contabilitate reiese ca acoperisul ala a costat 120.000 lei, 
nu stiu daca sunt 300 mp, 400 lei leat si tigla plus manopera. O intrebare, cine a 

receptionat, cine receptioneaza lucrarea ca eu pe acolo nu am vazut pe nimeni, s-ar 
putea sa fi fost, nu am fost eu pe acolo, si pretul ala nu vi se pare ... si a mai fost o 

promisiune sau nu stiu cum sa ii zic, cu capacele frigorifice, stiti de ce e vorba, alea de 
mormantari, daca se mai intampla ceva sau nu cu ele.  

2. Doamna consilier Onofrei Daniela – am luat o hotarare pentru premierea elevilor, 

pentru rezultate deosebite, anul asta o sa fie premiati, cand se pune in aplicare? 
Ce ne puteti spune despre asfaltare, pentru care se foloseste excedentul din anul 
trecut, despre scoala-CNI. Mai sunt elemente de inlocuit acol pe pod, in centru, 

ar fi bine daca s-ar putea inlocui, cum am mai spus si in cadrul sedintei, notele 
de fundamentare, referatele de necesitate ar fi utile de vazut si de noi. Ii mai bine 

sa intelegem fiecare aspect si subiect in parte, asa ca va rog frumos daca se poate 



sa le atasati. Bazinul din Dedrad e functional, s-a dat in folosinta, s-a facut 
receptia?Care e capacitatea lui si care e capacitatea la fiecare rezervor din 
comuna, aproximativ, nu exact? 

3. Domnul consilier Marcus Ioan – incep cu apa, ca deja astazi am primit 4 
telefoane, ce se intampla, de ce ati postat ca se opreste noaptea si se ia ziua.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – am postat ca se opreste pana la umplerea 

rezervoarelor.  
Domnul consilier Marcus Ioan – asa ati scris, ca se suspenda apa pe timp de 

noapte. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – initial asa ati scris, dupa aia ati modificat, 

nici o problema, ideea e sa fie un program pe care sa il cunoastem.   

Domnul consilier Marcus Ioan – sa se stie ca noaptea nu este apa sa se umple 
rezervoarele.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – acum dialogam ca nici nu putem altfel la punctul asta 

gingas, nu stiu daca ati vazut, am si afisat in sate, am primit ultimul anunt de 
furnizare apa de la Aquaserv, nu te poti baza pe nimic, nu poti sa stii. In fiecare noapte, 

ori eu ori viceprimarul suntem de servici, la pompe, la bazine, si pe cand gandesti ca 
merg pompele da presiunea in jos si le opresti.   
Domnul consilier Marcus Ioan – puteti merge la statia din Reghin, sa intrebati acolo, 

este sef de statie, ala stie sa va spuna mai detaliat, nu asteptati acasa, acolo e statia de 
apa, ala vede si stie cat are. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – si azi-noapte la 4  vorbeam cu cei de la Aquaserv. 
Domnul consilier Abos Ferencz – si atunci noi vrem sa le predam lor, acuma cu 
interventii de la primarie si asa mai departe, cand o sa le predam lor reteaua ce o sa se 

intample? Noi am hotarat ca le-o dam lor. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – merge mai bine, exemplu Faragaul, a predat si nu are 
probleme.  

Domnul consilier Abos Ferencz – atunci trebuie sa predam, sa facem ceva. Eu cred ca 
problema e de la Reghin, ca nu au bazine si asa mai departe, normal ca atunci trebuie 

sa bage presiune la aia. In comuna Batos nu a crescut consumul mult fata de anii 
trecuti, fata de decembrie. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – de trei ori. 

Domnul consilier Abos Ferencz – nu-i domnu primar, uitati-va acolo, are Dana situatia, 
nu exista asa ceva.  

Domnul consilier Marcus Ioan – consumul de apa e acelasi ca si anul trecut. Nimeni nu 
cred ca uda mai mult decat anul trecut, hai sa fim seriosi. Cifrele nu ne mint. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – dar nu aveti de unde sa stiti anul trecut pe luna iunie. 

Domnul consilier Abos Ferencz – acolo e lista totala pe anul trecut.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – eu nu vreau sa ii apar, ne certam si cerem intruna sa 
ne dea, nu-s multumit dar nu avem ce face.    

Domnul consilier Marcus Ioan – pe de alta parte ar trebui aici, local, facut un program, 
sunt pline bazinele, dam drumul, alea tin, aproximativ rebuie sa stiti cat tine un bazin, 

cam cat rezista. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – dar cand pot sa il umplu? Va invit, in week-endul asta 
haideti cu mine. 

Domnul consilier Abos Ferencz – nici nu se goleste dar nici nu se poate umple intr-o zi.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – in 5 ore e gol.  
Domnul consilier Marcus Ioan – cat e volumul asta ca intr-o luna avem 9000 mc, cat 

are rezervorul? 



Domnul primar Cotoi Dumitru – cand am luat masura de a opri dimineata era trei 
sferturi si cand am mers la ora 21 el era gol. Cel din Goreni are 300 mc, Dedrad 100 mc 
si cel din Uila are 150 mc.  

Domnul consilier Marcus Ioan –sa il inmultim cu 30 de zile. 9000 e total pe luna, daca 
luam pe 30 de zile  iese mult mai mult rezervorul decat e consumul, daca s-ar goli toate 
intr-o zi.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – dar apa nu e numai din rezervor domnu Marcus. Sunt 
oameni care sunt alimentati din presiunea care vine de la Reghin, parte din Dedrad si 

parte din Goreni.    
Domnul consilier Marcus Ioan – atunci nu trec prin contor? 
Domnul consilier Abos Ferencz – nu trec prin bazin.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – rezervorul de la Goreni este pentru partea dincoace de 
Goreni, Batos si Uila.  
Domnul consilier Abos Ferencz – la Uila nu, ca noi avem. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – tot din rezervorul de la Goreni se umple.  
Domnul consilier Marcus Ioan – trebuia sa vina pe undeva sa se contorizeze, deci noi 

avem 9000 care trec prin bazine? 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – nu se contorizeaza apa care trece prin bazin, e totalul.  
Doamna consilier Todea Maria – la intrare totalul, din aia merge si la bazine si prin 

retea.  
Domnul consilier Marcus Ioan – alea sunt 9000, pai atunci cu atat mai mult, ii scade 

volumul. Adica noi avem 9000 de mc. 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – ai luat ca poate se goleste intr-o zi dar poate nu se 
goleste. 

 Domnul consilier Marcus Ioan – hai sa o luam, avem 9000 mc care se platesc de 
primarie, e consum pe comuna, astia 9000 cuprind si pe aia care vin de la retea. 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – pricepi cel mai bine daca vi cu noi astazi dupa sedinta 

pana la noapte, sa vedem cum facem cu apa si te lamuresti.  
Domnul viceprimar Gliga Ioan – degeaba vorbim ca ii dam drumul 10 minute si scade 

presiunea si merg pompele in gol, trebuie sa le oprim sa isi mai adune un pic de 
presiune. Haideti si vedeti cum functioneaza.   
Domnul consilier Marcus Ioan – faceti adunare generala si spuneti la oameni. Cand m-

au sunat nu m-au sunat sa ma laude, au spus ce faceti, ati ridicat problema asta? 
Explicatile la oameni, spuneti-le ca este o problema, daca nu faceti nici o sedinta. 

Domnu primar ati spus ca nu se aduna oamenii, daca nici acum nu se aduna  sa 
moara de sete. Daca acuma, e o problema si nu le explicam, degeaba ma duc eu sa le 
spun. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – ati sari la gatul meu, sa ma rupeti, nu v-i rusine, un 
pic nu ati promovat, sa nu mai ude oamenii, asta e problema, acolo se pierde 
presiunea. 

Domnul consilier Marcus Ioan –si ce sa fac eu, ati postat. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – spuneti, nu mai udati dragilor in gradina.   

Domnul consilier Marcus Ioan – si eu sa ma duc sa stau sa ii pazesc? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – dar eu sa stau?  
Domnul consilier Marcus Ioan – eu i-am spus ca pot sa ridic problema in sedinta. 

Domnul consilier Tamasan Emil – domnu primar, aia care isi doresc o explicatie in sine 
is aia care au zis ca nu ne da apa primaru. La primar se refera tot. Nu ne da apa noua 
dar Monorul duce in fiecare noapte, 60000 l la Monor si mai mult, nici nu o platesc si o 

baga primaru pe pierderi. 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – cine a vazut masina de la Monor? 

Domnul consilier Abos Ferencz – anul asta nu dar anul trecut si acum doi ani da. 



Domnul primar Cotoi Dumitru – cand s-a putut domnul de la Carmolact s-a dus la 
Aquaserv, m-a chemat directorul si mi-a spus ca exista o intelegere cu Carmolact-ul sa 
ii dam de la voi sa nu mai vina la Reghin, dar nu acuma. Nu mi-as permite, mai pe 

vremuri si crescatorii de animale au cerut apa de la hidrant, de fiecare data cand se 
ducea cineva scria, Walter e aici si stie.  
Domnul consilier Abos Ferencz – eu nu stiu pe nimeni din zona mea sa umble la retea, 

stiu pe ala care uda de la retea ca iti ia gatul, el trebuie sa ude. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – sustineti, spuneti oamenilor sa nu mai ude, pentru ca 

se uda. 
Domnul consilier Marcus Ioan – asta ati publicat-o? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – da, e pusa prin sate. 

Domnul consilier Marcus Ioan – eu nu am vazut-o, nici nu m-am uitat, dar pe facebook 
e din 21. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – azi a venit adresa asta, in 21 e alta. 

Domnul consilier Marcus Ioan – aici spune ca din 30.06 pentru u.a.t.-urile Petelea, 
Gornesti, Batos, rezervoarele de apa potabila vor fi alimentate in intervalul 22.30-6.00. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – am alimentat noaptea si nu am avut probleme pana 
alaltaieri. 
Domnul consilier Tamasan Emil – numarul de consumatori a crescut si capacitatea lor 

de a aditiona apa a ramas aceeasi. Daca luam suma precipitatiilor cazute in ultima 
perioada, toti suntem in agricultura. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – ieri am avut o intalnire cu domnul Cioba de la 
Aquaserv si alti specialisti, cu cine ne-a facut rezervorul, am intrebat daca ar fi o solutie 
sa mai punem inca un rezervor si au spus sa punem daca avem bani dar de unde il 

umplem, noi nu putem umple rezervorul de Goreni. Rezervorul din Dedrad este 
finalizat, l-am umplut si noroc am avut cateva zile cu el pana s-a golit. De alaltaseara 
nu mai functioneaza, l-am oprit, nu l-am mai umplut, partea de sus, unde si eu 

locuiesc nu mai avem apa de la retea     
Domnul consilier Abos Ferencz – sa fie dimineata de la 8 doua ore, seara la fel, vorbim 

de rationalizare, si daca e putina apa. 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – trebuie sa intelegeti, de ieri am oprit tot sa umplem 
rezervorul de la Goreni si nu am putut sa bagam un metru de apa in el, intr-o zi si o 

noapte si atunci cum sa rationalizezi ca omul asteapta sa ii dai apa la ora de si tu nu ai 
de unde.  

Domnul consilier Marcus Ioan – faceti o adunare generala, oameni buni asta e situatia, 
vecinul care il vede pe celalalt ca a udat poate asa le e rusine, altfel, daca nu spuneti 
nimic exact asa o sa fie toata vara. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – mereu scriu. 
Domnul consilier Marcus Ioan – dar omul spune ca nu il intereseaza ce scrie pe 
facebook sau anuntul pus in centru, o adunare generala, oameni buni e o situatie de 

urgenta, trebuie sa stie, cel mai bun mijloc de popularizare e adunarea. Si oamenii 
batrani de curiozitate o sa vina. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – oamenii nu o sa inteleaga, o sa spuna ca la iarna 
trebuie sa aiba ce manca. 
Domnul consilier Marcus Ioan- in mare sunt care au fantani, pot sa foloseasca apa din 

fantani. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – oricum si cel care uda de la retea spune ca uda din 
fantana. Noi venim pe o retea care porneste din Reghin cu 600, merge inspre Breaza, 

Voivodeni, Faragau, se bifurca, Lunca, Batos si uda cei din Faragau, care si ei uda si ne 
scade noua presiunea.   

Domnul consilier Marcus Ioan – care are apa e clar ca o sa o foloseasca. 



Doamna consilier Onofrei Daniela – la noi pe teava aia de 600 vine? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – la noi intra 300.  
Doamna consilier Onofrei Daniela – si la ei? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – tot 300. 600 e la iesirea din Reghin.  
Domnul consilier Abos Ferencz – eu cunosc un caz la Uila la care apa e contorizata la 
iesirea dintr-un bazin de nu la plecarea apei. Se strica plutitorul si merge apa un 

kilometru. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – intr-o situatie normala cand ploua de nu uda lumea 

ne ajung 2000-3000 mc, aveti contractul cu Aquaserv? 
Doamna inspector Lepadat Loredana – e fisa furnizorului pe fiecare luna si acolo reiese.  
Doamna consilier Onofrei Daniela – luna trecuta au fost facturati 8565 mc, pe mai, in 

decembrie au fost 8800. 
Doamna consilier Banciu Elena – asta e consumul casnic, nu se refera la gradini. 
Domnul consilier Abos Ferencz – cum nu, aia e contorizarea totala.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – sunt animalele. 
Domnul consilier Urban Walter – 100 de vaci cata apa beau? 

Doamna consilier Onofrei Daniela – consumul e undeva intre 7100 si 8800.  
Domnul primar-va fi foarte mult acuma, pe perioada asta, am ramas fara apa. In luna 
mai si iunie nu am ramas fara apa.  

Doamna consilier Onofrei Daniela – anul trecut in luna iunie a fost 7300, a crescut 
undeva cu 1000. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – da, dar a fost an ploios. Va fi o mai mare problema ca 
nu vor fi productii agricole.  
Doamna consilier Onofrei Daniela – suntem constienti ca va fi o problema si degeaba ne 

acuzati ca sa va fie rusine ca nu ati facut nimic. 
Domnul primar Cotoi Dumitru- sariti la mine asa sa ma acuzati.  
Domnul consilier Marcus Ioan – am fost foarte clar cand am spus ca oamenii asteapta 

sa fie anuntati. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – ce sa ii anunt? 

Domnul consilier Marcus Ioan – ca nu este apa, rationalizati-va fiecare, faceti-va stocul 
pentru consumul de casa, ca daca udati, bineinteles sunt consilii locale care au luat 
decizii, hotarari in care amendeaza oamenii daca folosesc apa la udat.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – si cum il gasesti pe cel care a udat, zice ca a udat din 
fantana.  

Domnul consilier Marcus Ioan – paim nu o sa mergi la fiecare in parte, astea sunt altfel, 
in momentul cand este o masura se gandeste de doua ori, daca ma vede careva.  
Domnul consilier Marian Teodor – Raul – se vede la fiecare la consum. 

Domnul primarv Cotoi Dumitru – am avut discutii cu cei de la Aquainvest, am aprobat 
Strategia de tarifare, nu-i voie, am zis hai ca la curent, un consum mediu, casnic, pe 
familie, gospodarie si sa fie cu un pret si mai sus la consumul de apa sa fie cu alt pret 

dar nu-i voie sa diferentiezi.  
Domnul consilier Abos Ferencz – la Ciubota contoarele sunt la iesire din bazin, se strica 

plutitorul si iese apa de la bazin, stiti ca e acolo la Ferma 2 si iese pana la poarta apa 
din bazin  ca se umple si da afara apa cat e drumul ala de lung iese pana in drumul 
principal apa. Stiu eu, daca vreti va mai aduc pe cineva. De ce nu s-a pus contorul la 

aia la bifurcatie si de acolo sa strice cat vrea el, plus ca pe capacul de la bazin scoate 
apa cata vrea el. La Ciubota si la pensiune.  
Domnul viceprimar Gliga Ioan – hai te rog frumos sa te duci maine cu Calin si sa vezi 

unde e contorul ca tu tot vorbesti si ce nu sti, sa vezi ca e in alta parte.  
Domnul consilier Abos Ferencz – eu nu vorbesc despre aia din partea cealalta a satului. 



Domnul viceprimar Gliga Ioan – cu aia doi, sa vezi unde e contorul, au contoare 
separat, sa stie fiecare cat platesc. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – contorul general e langa retea.  

Domnul viceprimar Gliga Ioan – e unul singur la amandoi, numai ei dupa aia si-au mai 
pus cate un contor sa stie fiecare. 
Domnul consilier Abos Ferencz – si unde e ala? 

Domnul viceprimar Gliga Ioan – te duci maine cu Calin si iti arata.  
Domnul consilier Marcus Ioan - era vorba anul trecut ca punem rezervor si la Batos, 

vroiam sa intreb ce se intampla, daca il mai punem sau nu. Am cerut asta in procesul 
verbal sa luam un aparat care sa inregistreze sa o descarcam pe doamna secretar, cand 
se asculta sa se poata auzi ce s-a vorbit.  

Doamna secretar general – de auzit se aude numai trebuie sa aiba si cine sa scrie. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – nu e mare lucru sa se mai ia un reportofon. 
Domnul consilier Andone Teodor – daca trebuie sa scrie tot ce s-a vorbit azi aici.  

Domnul consilier Marcus Ioan – inseamna ca pana la sedinta urmatoare iar nu facem 
doua luni sedinta ca sa apuce sa scrie ce am vorbit azi.  

Doamna secretar general – lunile in care nu au fost sedinte nu sunt din cauza ca nu a 
fost procesul verbal. 
Domnul consilier Marcus Ioan – am glumit. Ce informatii mai sunt cu Scoala Batos. Cu 

asfaltarea, aud eu de la altii din alte parti ca nu se mai face, ce s-a hotarat? Am vazut 
ca au aparut aprobarile pentru distribuirile de sume pe PNRR, cu ce am depus cele trei 

proiecte, care e situatia? Acolo am vazut ca unii si-au prioritizat, la noi nu se discuta 
nimic. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – pe PNRR? 

Domnul consilier Marcus Ioan – cu Anghel Saligny, scuze. Am inteles ca facem proiect 
pentru dispensarul de la Dedrad, ce vrem sa facem cu el, daca facem expertiza pentru 
ce. Santul asta din centru, acuma suntem fericiti ca nu a plouat dar cand vin ploile? 

Domnul primar raspunde 
Cu terenurile, foarte bine daca va implicati si veniti, si pe ce se fac acum 

masuratorile pentru uila, foarte bine ca veniti si daca cunoasteti, interesul e sa se 
rezolve treaba, maxim ce se poate. La ora asta e contractul si la Uila ne focusam cu 
suprafetele cu probleme, dar eu nu am ce sa le fac celor care au primit teren in 

folosinta si nu au un document care sa dovedeasca proprietatea. Pe cel care are 
proprietate nu il pot degreva, ati vazut ca ne da in instanta, desi nu are, crede numai ca 

are.  
Domnul consilier Abos Ferencz – dati-i lui Hartig deasupra de livada, zmeura e goala. E 
teren totul rezerva.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – nu stiu cine e Hartig.  
Doamna consilier Banciu Elena – dar asta nu are fisa de punere in posesie? 
Domnul consilier Abos Ferencz – nu doamna. Doamna Menyhart a si luat deja terenul, 

ce tot povestim.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – de cand la luat doamna? Unde e terenul asta? 

Domnul consilier Abos Ferencz – de doi ani. Unde s-a intamplat cu Feri treaba, in 
stanga in sus. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – de cand suntem noi nu s-au facut titluri de 

proprietate. Odata cu intocmirea planurilor parcelare ies la iveala tot felul de lucruri.  
Domnul consilier Abos Ferencz – asta a fost numai o referire, jumatatea din partea Uilii 
e mutata, trebuie sa vina cineva sa le explice unde au terenul.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – conform titlului de proprietate. 
Domnul consilier Abos Ferencz – dar raman goluri.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – din experienta noastra din celelalte sate nu incap. 



Domnul consilier Abos Ferencz – azi nu am facut decat unde sa il mutam sau unde il 
pun pe asta . 
Domnul primar Cotoi Dumitru – in celelalte localitati nu au incaput, daca imi spui ca 

ramane rezerva. 
Domnul consilier Abos Ferencz – la Uila sunt 50 ha rezerva. 
Doamna consilier Banciu Elena – cu Legea 1, din terenul IAS-ului, pana sa se faca 

punerea in posesie terenul s-a inspinat, e cazul si cu viile. 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – sunt destui validati si nu au teren.  

Domnul consilier Abos Ferencz – pe titlu eu am 1.50 ha. 
Doamna consilier Banciu Elena – asa vorbesti ca nu pricepe nimeni ce vrei sa spui. 
Domnul consilier  Abos Ferencz – asta nu e de priceput, ca eu l-am dat pe titlu. 

Doamna secretar general – nu le-a dat doamna, eu, primaru sau vicele, este o comisie. 
Domnul consilier Abos Ferencz -nu ca le-a dat tata. 
Doamna consilier Todea Maria  - ar trebui sa vorbesti mai frumos.  

Doamna secretar general – au fost inaintate propuneri la comisia judeteana, a fost 
OCPI-ul. Lucrurile astea nu au depins de un singur om. 

Doamna consilier Banciu Elena – acum e usor sa acuzi. 
Domnul consilier Abos Ferencz – pe titlu si peste tot e 1 ha si pe harta de punere in 
posesie scrie 1.30 ha, aia pe care noi ne bazam ca au fost pusi in posesie.  

Doamna secretar general – si pe cerere si fisa de punere in posesie ce are? 
Domnul consilier Abos Ferencz – 1 ha.  

Doamna secretar general – atuncia aia e. Poate s-a gresit pe planul parcelar.  
Domnul consilier Abos Ferencz – am inteles ce vreti sa spuneti. 
Doamna secretar general – ce imi spui despre situatia in care titlul de proprietate care e 

la tine are 1 ha si cel de la OCPI are 1.50 ha, acolo ce faci?pe cadastrare se va inscrie 
actul de la cadastru, tu vei primi 1.50 ha dar in realitate tu ai 1 ha, acolo vi sa spui ca 
ai primit mai mult? 

Domnul consilier Abos Ferencz – pai toata lumea e asa. 
Doamna secretar general – e invers. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – pana acum nu au incaput dupa cate titluri sunt 
emise, suprafata din titlu e mult mai mare. Ne-a lamurit un batran, primii care au 
primit au fost cei care au iesit din asociatii, la oameni nu le-a convenit ca se strica 

colectivul, si a facut capra mai mica cu 20 cm, cand am facut planurile parcelare a iesit 
lipsa. Doi cu bani au intabulat inaintea noastra, cu pozitionare incerta, si aia nu mai 

vreau sa renunte, ei au intabulat cat au pe titlu iarv la restul s-a diminuat. Cel care a 
fost la masurat si-a intabulat. Unde sta copilul meu am mostenit de la bunic 1,10 ha, 
acum sunt 0,90 ha. Toata parcela aia de la drumul judetean pana la pasunea 

Goreniului  are 5 ha lipsa, unde ii pui? Sa nu aveti impresia ca vom rezolva treaba 
pamantului. 
Domnul consilier Marcus Ioan – cand este o actiune dinasta nu il introduceti in cauza 

si pe cel care are titlu?sa il chemi in actiunea celui care are primul titlu emis, ala se 
duce si se apara, judecatorul nu mai poate sa dea la urmatorul.  

Taxa la sintetic e 20 lei, pe nocturna, in rest e gratuit, mi-ar place sa ma ajutati, eu i-
am dat atata... 
Domnul consilier Abos Ferencz – eu v-am spus si va repet, nu s-au incasat bani la 

caserie, s-a jucat si s-a si platit, urmatoarea o sa intreb copilul, nu pot sa dau, nu tin 
minte, pentru ca vorbesc prostii. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – la scoala de la Uila o sa il chem pe constructor si sa 

vedem acolo ce mai e de facut.  
Doamna Lepadat Loredana – scoala a platit. 

Domnul consilier Abos Ferencz – m-i se pare cam mult 400 lei/mp acoperis. 



Domnul primar Cotoi Dumitru - premiile la elevi si alocarea sumelor la biserici - as vrea 
sa ne intalnim comisiile sa discutam. Legat de capacele frigorifice cred ca e prioritar 
fata de orice altceva sa faca, solicitari avem din partea bisericilor, mai ales cum sunt 

caldurile astea sunt foarte necesare. Anul asta inca nu am alocat la biserici nimic, 
vreau sa ne intalnim sa vedem cererile.   
Domnul consilier Abos Ferencz – trebuie anuntat preotii ca cererile alea de mana nu se 

mai iau in considerare, trebuie dupa noul regulament, asa a spus dna contabila.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – daca noi le acordam bani ei trebuie sa justifice 

cheltuiala sumei.  
Doamna secretar general – regulamentul are niste formulare, acelea trebuie completate. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – dar sa ii mai chemam sau nu? Trebuie vazute cele 

depuse. 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – daca nu le mai dam, sa ii chemam sa faca si apoi nu 
mai primesc. 

Domnul consilier Abos Ferencz – am mai vorbit si cu altii si au spus ca se depun ca si 
un proiect, daca se aproba primesti daca nu, nu. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – sa le analizam pe cele depuse, le mai dam sau luam 
capacele alea frigorifice, care sunt foarte necesare. 
Domnul consilier Abos Ferencz – daca nu depun cerere primesc o suma de bani? 

Doamna secretar general – oamenii de la Uila daca nu au depus cerere au primit teren? 
Doamna consilier Onofrei Daniela – sunt inclusi si copiii mai mult de clasa a VIII-a care 

sunt aici? Asa stiu ca s-a discutat, inclusiv cei care sunt pana in clasa a XII-a.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – asa cum prevede regulamentul pe care l-ati votat. 
Maine se publica in SEAP pentru a ne accepta in prima faza publicarea licitatiei, avem 

certificatul de urbanism, se depun in continuare pentru obtinere avize pentru 
eliberarea autorizatiei de constructie. Se asfalteaza ce s-a povestit, nu putem trece fara 
sa realizam treaba asta. 

Cu scoala-v-am spus la o sedinta trecuta faptul ca am cerut din nou de la presedentie, 
minister, CNI, imi pare rau ca nu am adus raspunsul de la Ministerul Educatiei, e ceva 

de genul cand aflam ceva va informam.  
Domnul consilier Marcus Ioan – avem o firma de consultanta cu care lucram?  
Domnul primar Cotoi Dumitru – avem doua firme de consultanta. 

Comunicari cuei, toata lumea face, imprejur se fac gradinite, scoli, la noi se spune nu 
ne incadram. Sa ne spuna de ce, ca nu avem punctaj, ca nu avem copii, parinti, ceva, 

nu stiu dar sa zica un raspuns din asta. Si eu tot caut dar m-i se spune ca nu am 3 
angajati. Sa ne comunice oficial, comuna asta nu se incadreaza la nimic. Canalizare nu 
facem, cresa nu renteaza ca nu sunt copii. 

Domnul primar Cotoi Dumitru –cum adica scoli nu facem? Numai asta a mai ramas. 
Domnul consilier Marcus Ioan – dar despre asta vorbim, ca nu se face.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – sa nu aveti impresia ca nu se face. 

Domnul consilier Marcus Ioan – ce se intampla cu scoala asta, o lasam ca si 
dispensarul de la Dedrad, normal ca se degradeaza, orice lucru nefolosit, cred ca nu 

trebuie sa zic eu, stie toata lumea ca din moment ce nu il folosesti ani de zile se 
degradeaza nu numai mural ci si fizic, efectiv o casa nelocuita se strica mult mai repede 
ca una locuita si atunci hai sa vedem ce e de facut. O stiun ca acolo am invatat, am fost 

pana pe clasa a IV-a, poate ca era bun sa fie chiar scoala, nu stiu dau si eu o bomba.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – sa o mutam inapoi? 
Domnul consilier Marcus Ioan – sa o renovam. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – ati fost in scoala? 
Domnul consilier Marcus Ioan – o sa va postez acuma, copila mea e selectionata cu 

nationala de baschet 



Domnul primar Cotoi Dumitru – tot va intreb de un an, ati fost in scoala? 
Domnul consilier Marcus Ioan – domnu primar poate sa pice, am fost la Satu Mare, in 
mijlocul orasului, o scoala mai urata decat asta, se renoveaza, o sa va postez pozele, o 

scoala din 1800 si nu mai stiu cat, cu etaj, o parte e renovata si una inca nu. Poate 
arata chiar mai rau ca asta, exact cu geamuri de felul asta, cu usi de lemn, arata 
bijuterie.  

Domnul consilier Abos Ferencz – daca nu trebuie cautat pe internet castelul de la 
Posmus, cu poze inainte si dupa, ca sa vedeti inainte ce a fost acolo.  

Domnul consilier Marcus Ioan – curtea scolii ar trebui sa fie pentru copii, asta 100 si 
ceva de ani a fost foarte buna ca scoala, acuma nu mai e si e in centrul satului, sa o 
demolam? O sa arate Batosul, cred ca cine o sa vina o sa zica ca a gresit.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – revin, in cursul anilor la Dedrad a fost scoala foarte 
rea . 
Domnul consilier Marcus Ioan – aia de ce nu ati demolat-o, vorba aceea. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – dar nu in situatia asta, lua vantul acoperisul, la pus in 
drum. 

Domnul consilier Marcus Ioan – in 2-3 ani asa se va intampla si cu asta.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – am obtinut finantare, s-a facut si la Goreni, cu cea de 
la Batos am inceput de fapt, noi am vrea maine sa ne apucam. Noi am predat 

amplasamentul Scolii din Batos  deja CNI-ului, as vrea sa vina maine si sa aiba 
constructori si sa ii dea drumul la treaba, mi-ar place, asteptam o finantare si daca se 

iveste  o finantare renuntam la CNI, ii dam noi drumul pe alta cale.  
Domnul consilier Marcus Ioan – ati incercat si in alta parte? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – nu este, la ora asta nu se finanteaza reabilitare scoli.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – la podul de la Batos am vazut ca mai sunt lipsa 2 sau 
3 elementi. 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – sunt puse demult. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – pe partea cealalta sunt lipsa. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – este intr-un loc lipsa, si eu am vazut. Rezervorul de la 

Dedrad este functional, a fost in ultima luna, l-am umplut de cateva ori, am avut mare 
noroc cu el dar de alaltaieri nu l-am mai umplut ca am bagat pe Goreni si Uila.  
Domnul consilier Abos Ferencz – eu nu inteleg legaturile astea in serie, dintr-un bazin 

in celalalt. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – conform fizicii ca nu noi am inventat-o, din Dedrad 

vine apa pana la Goreni, poate ati vazut in fata bisericii reformate, la casa parohiala, 
este o statie de pompare, de acolo pompeaza apa in rezervorul mare de la Goreni, care e 
de 300 mc, si din rezervor asigura prin cadere alimentarea cu apa a Goreniului de la 

pompe incoace spre Batos si Batosul. In curte la primarie, din rezervor  vine o teava 
pana acolo unde este ingropat in pamant un rezervor tampon, pentru ca daca ar 
absoarbe pompele ce conduc apa la Uila din retea  ar lasa toata zona asta fara apa 

oamenii si s-a facut rezervorul ala in pamant de 10 mc, se umple, din el trag pompele si 
conduce apa la Uila, in rezervor iar din rezervorul de la Uila se asigura toata Uila cu 

apa. Asta e mersul apei in comuna Batos.  
Domnul consilier Abos Ferencz – putea sa fie direct. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – daca ar fi un rezervor in Batos nu am putea sa il 

umplem. Sa avem in vedere, poate o finantare sau alocam noi.  
Domnul consilier Tamasan Emil – totusi ar fi un stoc tampon.  
Domnul voceprimar Gliga Ioan – da, pentru 1-2 zile.  

Domnul consilier Abos Ferencz – am inteles ca la scumpirea materialelor imediat a 
trimis aia ca trebuie majorate  preturile, am avut in consiliu. Vorbesc in general, nu va 

faceti probleme ca ei isi recalculeaza.  



Domnul consilier Marcus Ioan – este un normativ care impune obligatoriu sa fie 
dininox, de suprafata, pentru apa potabila? Pentru ca sunt solutii mai ieftine. Sunt din 
polistif, fibra de sticla. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – trebuie sa aiba o membrana pe interior. 
Domnul consilier Marcus Ioan – si daca e in pamant? Am vazut la Piatra Neamt care 
face rezervoare pana la 100000 l. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – e bine c ne-i spus treaba asta, am vrut ca cel de la 
Dedrad sa fie mai mare si este o chestie, nu am stiut de ea. In cat timp se consuma 

normal, faptul ca depozitezi apa intr-un rezervor mai mult de atatea zile deja e bomba 
ecologica, se dezvolta in el nu stiu ce bacterii. 
Domnul consilier Marcus Ioan – in mod normal daca e apa potabila nu ar trebui. 

Unul de 10 mc e 1500 euro.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – cel de la Dedrad, la ultima casa nu ii asigura presiune 
din cauza nivelului. Am optat pentru cele de suprafata ca stim cum functioneaza, sunt 

autorizate. Pe viitor o sa tinem cont de un rezervor la Batos, ne-au cerut ajutor si cei de 
la Liliac, am inteles ca ei vor face ceva foraje sa isi asigure apa, vedeti ce se intampla, 

pot sa aiba ei nevoie de apa acuma si nu poti sa le oferi. De obicei firmele serioase si 
mari isi fac o sursa personala pentru apa. E gresit pentru cei care, si din randul 
populatiei, avem cunostinte ca au vazut ca avem apa la conducta si au astupat 

fantana. Cu asfaltarea se intampla.  
Domnul consilier Marcus Ioan – raman pe aceeasi distanta? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – da, sa vedem cum vin la licitatie, maine se posteaza si 
ne accepta SEAP-ul sa postam public licitatia . 
Domnul consilier Marcus Ioan – de ce numai acuma? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – acuma ne-a dat proiectantul ce trebuie sa postam. 
Initial a fost un deviz si acum s-au finalizat. 
Domnul consilier Marcus Ioan – deci noi nu aveam un proiect 

Domnul primar Cotoi Dumitru – aveam SF-ul actualizat. Noi il avem pe toate strazile. 
Pe Anghel Saligny judetul Mures inca nu a impartit la nivel de judet.  

Cu santul pe Batos ne-a adus SF-ul, ar fi bine sa ne intalnim si sa vedem ce ar fi 
demodificat, sa ne uitam pe el si daca e de modificat sa ii cerem sa schimbe.  
Am rugamintea catre dumneavoastra, o sa postez anuntul ce l-am primit de la 

Aquaserv, sa il distribuim si sa ii constientizam pe oameni.  
Doamna presedinte de sedinta, având în vedere faptul că problemele înscrise pe 

ordinea de zi au fost epuizate, va multumesc pentru prezenta si declar închise lucrările 
şedinţei Consiliului local Batoş. 
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